
  Protokół Nr XIX/09 
 

z XIX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 25 marca 2009 r. od godz 12.00 do 17.00 w sali 
sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
Adn. 1 
 

XIX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – 
P.Andrzeja Banaszyńskiego, zaproszonych gości, sołtysów wsi i wszystkich uczestników 
dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, jaki radni i goście otrzymali z 
zaproszeniem na sesję. 
Jednocześnie zwróciła się z pytaniem o zmiany do porządku obrad. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 2 uchwał: 
-  w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2008-2011”, która 
była przedmiotem opiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji; 
-  oraz dodatkowo uchwały w sprawie dotacji na renowację Kościoła pw. Św. Wojciecha w 
Budziejewku w wysokości 17 tys.zł. Kościół ten niedawno został wpisany do rejestru 
zabytków, toczą się w nim prace remontowe i gmina chciałaby w tej materii pomóc. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad 
zaproponowanych uchwał ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem w/w uchwał do 
porządku obrad. 
Porządek obrad XIX sesji Rady Gminy Mieścisko po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XIX sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie    
      międzysesyjnym. 
9.Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2008: 
 a) przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  
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        budżetu Gminy za rok 2008 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
         Wójtowi Gminy, 
 b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
        o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 c) rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  
        2008 i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
        za rok 2008; 

       11. Podjęcie uchwał: 
   11.2. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

           i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres 1 roku, 
   11.3. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mieścisko, 
   11.4. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko, 
   11.5. w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2009 rok, 
   11.6. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele  
            publiczne nieruchomości rolnych Skarbu Państwa, stanowiących  
            działki Nr 529/6 i Nr 553/5 położonych w Mieścisku przy ul.Parkowej, 
11.7. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata  
 2008-2011”, 
11.8. w sprawie przyznania dotacji na renowację kościoła p.w. Św.Wojciecha  
 w Budziejewku. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 

Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był do 

wglądu w biurze Rady Gminy. Do tej pory nikt nie wniósł do niego zastrzeżeń, stąd poprosiła 
o jego przegłosowanie zwracając się z pytaniem: „kto jest za przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji bez odczytywania ? 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 

Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz – skierował zapytanie do radnego powiatowego – P.Leszka Bodusa – 
kiedy powiat naprawi drogę od Rudy – przejazd do Skoków, ponieważ na jesień były już tam 
dziury, a w tej chwili są już takie, że jak ktoś wpadnie to może urwać zawieszenie; 
 
 - radny Kuryłowicz – zapytanie do radnego powiatowego P.Leszka Bodusa  kilkakrotnie 
poruszane a dotyczące drogi przez Kłodzin. Wymaga ona już połatania dziur, ale głównie 
chodzi o pobocze. Tam jest bardzo wąski asfalt, że osobowym samochodem jest problem 
zjechać i może stać się wypadek. Radny prosił aby to w tym roku było wyrównane bo są tam 
duże zaniżenia i jest tam bardzo duży problem; 
 
- radny Górski – pytanie do radnego powiatowego dot.ulicy Pocztowej na której już 
występują w niektórych miejscach uszkodzenia. Szczególnie poważne uszkodzenie jest w 
pobliżu rowu. Czy to będzie w najbliższym czasie naprawione w ramach gwarancji ? 
 
- radny Rojewski – prosił aby drogę na Żabiczyn-Huby wyrównać bo tam są dziury i jest 
bardzo ciężko jechać; 
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- radny Witucki: 
1) stwierdził, że z nastaniem wiosny musi nastąpić przegląd wszystkich dróg gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich. Przy stacji CPN w Mieścisku jest dziura na dziurze, tak samo 
na drogach powiatowych jak i gminnych jest bardzo dużo dziur. Podobnie równiarka powinna 
wszystkie drogi gruntowe objechać; 
2) zapytał jaka jest szansa na utworzenie placu zabaw dla dzieci w Sarbii ? 
 
- radny Plewa – mieszkańcy wsi Zbietka pytają kiedy zostanie zakończony remont kuchni   
w Domu Kultury w Zbietce ? Niedługo będzie Wielkanoc i zawsze w Domu Kultury jest 
święcenie potraw. Chodzi żeby tam było uporządkowane bo na dzisiaj są  prace w toku; 
 
- radna Kapczyńska – zapytała jak daleko przebiegają prace z gazyfikacją Mieściska ? 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – zgłosiła, że na wsi znowu nie świeca lampy 
uliczne jak również w kierunku Popowa Kolonii. Ponadto mieszkańcy budynku Gromadzkiej 
Rady prosiliby o założenie lampy w kierunku Kuszewa ze względu na to, że tam mają wyjścia 
do swoich szaletów i jest bardzo ciemno; 
 
- P.Borowska – sołtys wsi Wiela – zgłosiła, że P.Jacek Pędziński zam./w Wieli ma pytanie 
czy można postawić koło przystanku autobusowego kosz na śmieci dlatego, że on tam kupił 
działkę i postawił dom. Panowie jeżdżący rowerami robią tam sobie przystanek i zostawiają 
tam nieczystości, zanieczyszczając to miejsce. W/w Pan ma pretensje. Pani sołtys 
powiedziała, że ona tego kosza nie będzie osobiście wywozić ”P.Pędziński powiedział, że 
jeśli gminy nie stać to on będzie opłacał wywóz. Pani sołtys prosiła, że jeśli to możliwe aby 
dać w/w Panu odpowiedź pisemną. Jednocześnie P.sołtys oświadczyła, że ona za ten znaczek 
zapłaci. Ten Pan ma pretensje do P.sołtys. ”Ja nie będę  pilnować przyjezdnych, którzy robią 
sobie .odpoczynek na tzw.”piwko”; 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – prosił o połatanie dziur na drodze asfaltowej do Zbietki. 
Ponadto jak będzie odpowiednia pogoda chciałaby równiarkę na tzw. trakt ze Zbietki do 
P.Tomkowiaka i do Ochodzy; 
 
-  P.Rolewski – sołtys wsi Pląskowo – prosił o nową tablicę ogłoszeń, bo poprzednia podczas 
ostatnich silnych wiatrów została wyrwana i  wybite zostały szyby; 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko: 
1) zgłosił potrzebę asfaltu kruszonego na odcinku drogi 300 m od parkingu do 
P.Lewandowskiego w Budziejewku; 
2) zwrócił uwagę, że w ostatnim Przewodniku Katolickim jest artykuł o Budziejewku; 
3) w imieniu Księdza Proboszcza i swoim podziękował za środki finansowe wpływające na 
konto remontu Kościoła w Budziejewku. Jednocześnie zakomunikował, że Kościół jest 
gotowy do malowania; 
 
- P.Toboła – sołtys wsi Gołaszewo: 
1) prosiła o równiarkę z Wieli do P.Kozłowskiego, w Gołaszewie za barem w kierunku do 
P.Synoradzkiego i na Gółke; 
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2) zapytała czy jest możliwość żeby na sali OSP w Gołaszewie zamontować pręty do 
zawieszania dekoracji ? 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- sołtys z Popowa Kość. – nie świecące lampy to jest wieczny problem. Już 3 nie świecą koło 
cmentarza. Każdorazowo jest to zgłaszane. Odnośnie oświetlenia w Kuszewie to  tam chyba 
są toalety w naszym budynku ? – sprawdzimy to. 
- sołtys z Wieli – „jak ktoś jedzie na rowerze i piwko pije to wiadomo kto to jest. Proszę nam 
podać nazwiska to my obciążymy za zaśmiecanie. Po drugie ja jestem przeciwnikiem koszy 
dlatego, że je potem trzeba opróżniać. Każdy o swoje papierki powinien zadbać, a jeżeli rzuca 
to należy mu zwrócić uwagę. Jak ten Pan ma na swojej działce kosz to może opłacać. Nie 
sądzę żeby mu jakieś pismo wysyłać. Niech każdy dba o swoje. Chciałabym znać nazwiska 
osób, które tam zanieczyszczają”. 
- sołtysowi z Sarbii – odnośnie dróg – wymaga to przeglądu. Jeszcze mamy zimę. Nastąpi 
przegląd dróg, jak będzie można jeździć równiarka to ona również pojawi się. Operator 
równiarki będzie miał w tym roku ostatni raz polecone, że ma się zgłosić u sołtysa”. 
- tablica ogłoszeń – „będziemy starali się zrobić inny wariant. Obecnych tablic już pewno nie 
będziemy remontować.Za chwilę będzie kampania wyborcza i wyznaczyłem miejsce gdzie 
komitety wyborcze mogą się reklamować. Jest to „trójkąt” przed szkołą podstawową w 
Mieścisku. Nie ma w naszej gminie miejsca do klejenia. Nasze tablice ogłoszeń są do 
obwieszczeń urzędowych. Również na przystankach autobusowych zostaną umieszczone 
tabliczki „zakaz naklejania”. 
- sołtysowi z Gołaszewa – „poleciłem sprawdzić czy jest techniczna możliwość zawieszenia 
prętów do dekoracji. Chodzi o to żeby nie wbijać w sufit bo ten jest plastikowy tylko może w 
ściany”. 
Z kolei do zapytań radnych w temacie dróg ustosunkował się radny powiatowy – P.Leszek 
Bodus: 
- 18 marca br. Komisja Bezpieczeństwa Rady Powiatu dokonała objazdu dróg powiatowych. 
Wczoraj na Komisji Bezpieczeństwa zostały podjęto szczegółowe ustalenia pod kontem 
remontów chodników i ulic. Jeśli chodzi o gminę Mieścisko to zostanie przebudowany 
chodnik w Żabiczynie – jest to kontynuacja zeszłorocznej pracy, jak również w miejscowości 
Nieświastowice-strona lewa i prawa to jest około 349 m. Również rozpocznie się I etap drogi 
od Popowa przez Budziejewo, Nieświastowice do Miłosławic. W tym roku prawdopodobnie 
rozpocznie się I etap przebudowy przez miejscowość Nieświastowice do Budziejewo.  W 
przyszłym roku będzie od Popowa do Budziejewo. Jeśli chodzi o drogi do Rożkowa, 
Kłodzina to radny zobowiązał się niezwłocznie złożyć wnioski na ręce Zarządu Powiatu. 
Jeśli chodzi o ulicę Pocztową to radny pokazał tę drogę Dyrektorowi Zarządu Dróg aż do 
torów po ostatnim posiedzeniu w Urzędzie Gminy. Przed samym budynkiem Poczty są 
zaniżenia i droga pęka w miejscu gdzie było robione odwodnienie. 
- P.Sadłowski – delegat do Powiatowej Izby Rolniczej – zapytał do kogo należy dziura w 
jezdni przy wjeździe do CPN-u ? Droga jest naprawiana, a dziura zostaje. 
- Wójt – wyjaśnił, że te 4 m to jest działka Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa 
„CPN występowała żeby im to przekazać jednak była odpowiedź negatywna, podobnie ze 
sprzedażą. Każdy zrobił do swojej granicy. Będę jeszcze rozmawiał z Dyrektorem Naczelnym 
Agencji Nieruchomości Rolnych. Najprawdopodobniej napiszemy jakieś pismo żeby ktoś to 
rozwiązał”. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym.  
Jednocześnie poinformował, że na czas nieobecności P.Sekretarz poszerzył zakres czynności 
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P.Danucie Lemańskiej jako pełniącej obowiązki. Ponadto odczytał podziękowanie od 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego za aktywne włączenie się naszej gminy w 
obchody 90-rocznicy Wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Do podziękowania został 
dołączony okolicznościowy medal. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy mają pytania do przedstawionej przez 
P.Wójta informacji ? 
Radni zapytań nie zgłosili. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik Nr  4  do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady złożyła informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym, 
która polegała na: 
- od 24.02.do 26.02. – uczestniczyła w konferencji nt. ”Stanowienie prawa miejscowego w 
zakresie wykorzystania niekonwencjonalnych i odnawialnych źródeł energii z 
uwzględnieniem walorów ekologicznych i gospodarczych terenu”. Był to projekt 
finansowany ze środków Unii Europejskiej. 
- od 27.02. do 1.03. – uczestniczyła w delegacji w Scharnebeck celem ustalenia planu pracy 
na rok bieżący oraz z przypadającym w tym roku 10-leciem podpisania umowy partnerskiej. 
- 6.03.br. - - z okazji Dnia Kobiet uczestniczyła w spotkaniach z Paniami w Domu Kultury w 
Mieścisku i Popowie Kościelnym; 
- 8.03.br – udział w spotkaniu z paniami z Koła Emerytów i Rencistów w Mieścisku; 
- 11.03. br – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji celem zapoznania się z informacją o 
stanie przekształcenia Brygady Robót Komunalnych w spółkę; 
- 12.03. – udział w szkoleniu zorganizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową nt. 
udzielania absolutorium; 
- jako członek jury uczestniczyła w konkursie piosenki w Domu Kultury w Mieścisku, w 
którym brali udział uczniowie klas od I do VI oraz uczniowie Gimnazjum. Konkurs został 
zorganizowany przez Państwa Małeckich; 
- 17.03. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady celem rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2008 i zaopiniowania materiałów na sesję. 
Ponadto Przewodnicząca Rady pełniła dyżur  w Urzędzie Gminy w każdy wtorek miesiąca; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację z pracy Komisji w 
okresie międzysesyjnym: 
- radny Kuryłowicz – Komisja Rolnictwa Rozwoju Gospodarczego i budżetu. 
Komisja odbyła 3 posiedzenia: 
- 11.03. wspólne posiedzenie Komisji na temat przekształcenia BRK w spółkę; 
- 17.03.- wspólne posiedzenie na temat zaopiniowania materiałów na sesję; 
- 20.03. – wspólne posiedzenie z Komisją Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji celem zapoznania się z funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków na terenie 
gminy i planami z oczyszczaniem ścieków w pozostałych wsiach gminy; 
Przewodniczący Komisji poinformował, że oczyszczalnie w Mieścisku i Popowie działają 
dobrze. W Mieścisku jednak jest problem, że ta oczyszczalnia jest na granicy swoich 
możliwości. Jako oczyszczalnia jest wszystko w należytym stanie, tylko otoczenie trzeba 
poprawić i podobnie otoczenie w Popowie Kość., gdzie remontu wymaga podjazd. Jeśli 
chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków to Komisja chciałaby prosić o zgłaszanie się 
osób zainteresowanych pobudowaniem takich oczyszczalni. Może wtedy udałoby się 
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wygospodarować jakieś środki z budżetu gminy i wybrać  odpowiednią oczyszczalnię, która 
spełniałaby określone warunki. 
- radny Migas – Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji 
Komisja odbyła 3 posiedzenia, w tym 2 wspólne i trzecie z Komisją Rolnictwa, Rozwoju 
Gospodarczego na temat zapoznania się z funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków. 
 
- radny Witucki – Komisja Rewizyjna 
Komisja odbyła łącznie 5 posiedzeń, w tym 2 wspólne na temat zaopiniowania materiałów na 
sesję, 2 posiedzenia poświęcone rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 
napisaniu opinii i wniosku w sprawie absolutorium oraz posiedzenie 27 lutego br, którego 
tematem była: „Realizacja wpływów z podatków i opłat lokalnych za rok 2008. 
Radny Marian Witucki odczytał na sesji protokół z przeprowadzonej kontroli. 
 
- radna Starosta – Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
Komisja odbyła od ostatniej sesji 2 wspólne posiedzenia Komisji. 
 
Adn. 10 
 
 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2008 w dochodach  
i wydatkach przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Część opisowa została szczegółowo przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Plan dochodów ogółem został wykonany w 95,64%, natomiast plan wydatków ogółem został 
wykonany w 95,18 % . 
Następnie Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację  
o ważniejszych dokonaniach na terenie gminy Mieścisko w roku 2008. 
Dodatkowo przedstawił najważniejsze remonty i zakupy przeprowadzone w roku ubiegłym  
w szkołach na terenie gminy. 
Z kolei Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska  odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o przedłożonych przez Wójta Gminy sprawozdaniach  
z wykonania budżetu Gminy za rok 2008. 
(Opinia RIO o sprawozdaniach przedłożonych przez Wójta stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu). 
Następnie z upoważnienia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – członek Komisji – 
P.Aleksandra Martyńska przedstawiła opinię Komisji o wykonaniu budżetu Gminy za rok 
2008. 
(Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik  Nr  6  do protokołu). 
W  dalszej części Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2008. 
(Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik Nr  7  do protokołu). 
Z kolei Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – P.Marian Witucki przedstawił wniosek  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
(Wniosek o udzielenie absolutorium stanowi załącznik Nr  8  do protokołu). 
W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdania na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 17 marca 2009 r. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej  
i Regionalnej Izby Obrachunkowej Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się 
z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy. 
Podczas sesji w dyskusji głos zabrali: 
- radny Migas – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji - cyt: „po wysłuchaniu wszystkich opinii, zarówno Komisji Rewizyjnej, jak i 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej oceniam, że sprawozdanie Komisji Rewizyjnej jest bardzo 
szczegółowe, bardzo ciekawie przedstawione i wydaje się, że z czystym sumieniem mogę ze 
swej strony powiedzieć, że wniosek o udzielenie absolutorium P.Wójtowi jest w 100% 
uzasadniony. Wiadomo, że trudności zawsze są podczas różnych naszych poczynań, 
szczególnie jeśli słyszymy o sytuacjach kryzysowych, kiedy pełne wykonanie we wpływach z  
podatków nie jest rzeczą prostą, nie możemy mieć w 100% pewności, że to wszystko pójdzie 
tak jak przed laty planowaliśmy. Moim zdaniem uważam, że to wszystko prowadzone jest  
zgodnie z planem, przejrzyście”. 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu – cyt.”Komisja, której przewodniczę ocenia pozytywnie wykonanie budżetu Gminy. 
Wójt Gminy przedstawił najważniejsze dokonania inwestycyjne i remontowe w roku 
2008.Wykonanie budżetu związane jest ze środkami finansowymi  
z podatków, dotacji, kredytów. Brak dodatkowych środków (dotacji) spowodował, że nie 
zostały wykonane zadania takie jak: rozbudowa oczyszczalni ścieków  
w Mieścisku, budowa sali gimnastycznej z pomieszczeniami dla Gimnazjum. Najbardziej w 
pamięci zostają te rzeczy, które nie zostały wykonane. To czasami bardziej boli, niż to co 
zostało zrobione. Patrząc na dokonania przez pryzmat całej gminy,  to były to sprawy bardzo 
ważne i  podjęte zostały duże wyzwania dla gminy. W związku z powyższym przychylam się 
do wniosku o udzielenie absolutorium”; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – cyt.”Komisja Rewizyjna 
szczegółowo rozpatrywała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy. Należy zauważyć, że 
zobowiązania wymagalne z roku na rok maleją. Jednak jeszcze 2 małe przypadki zdarzyły się, 
a nie powinny mieć miejsca. Pierwsza rzecz w Urzędzie Gminy – w kwocie 107,38 zł to 
faktura wystawiona przez BRK za energię zużytą w pomieszczeniu świetlicy 
socjoterapeutycznej oraz drugie to zobowiązanie wymagalne w Gminnej Bibliotece 
Publicznej w kwocie 2.798,90 zł –to zapłata faktury do Brygady Robót Komunalnych za 
ogrzewanie Domu Kultury w Mieścisku. Terminy płatności faktur upłynęły w . miesiącu 
grudniu 2008 r. 
Stwierdzam, że osoby odpowiedzialne za prowadzenie Domu Kultury tak powinny 
rozplanować swoje wydatki żeby tych zobowiązań nie było. Stanowisko Komisji jest jedno, 
że w przyszłym roku tych zobowiązań nie powinno być. Zadowalające jest to, że 
gospodarstwo pomocnicze Brygada Robót Komunalnych po raz pierwszy na koniec roku nie 
miała zobowiązań wymagalnych i zamknęła rok zyskiem. Wykonanie budżetu to jest 
rozpatrywanie całego szeregu liczb, opieranie się głównie na uchwale budżetowej. Komisja 
Rewizyjna po analizie wykonania budżetu wydała opinię pozytywną z jednoczesnym 
wnioskiem o udzielenie absolutorium. Natomiast P.Wójt ma jeszcze dużo do zrobienia  w 
naszej gminie, a zwłaszcza poza Mieściskiem”; 
- radna Kapczyńska – zwróciła uwagę, że cyt.:”zostały pozyskane środki zewnętrzne w 
kwocie 735.000 zł, co stanowi około 15% dla budżetu. Każda pozycja dodatkowych środków 
finansowych jest budująca i też w 2008 r. udało się P.Wójtowi  je pozyskać. Chcę też 
powiedzieć, że w sposób dla mnie zadowalający są uzasadnienia jeśli chodzi o odchylenia 
różnych wskaźników procentowych w poszczególnych działach, paragrafach. Jest to 
przedstawione w sposób czytelny  
i uzasadnienia też są wiarygodne. Uważam, że gospodarka prowadzona przez Wójta była 
prawidłowa i rzetelna”. 
 Na tym wyczerpano dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2008. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Rady 
Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2008.Przypomniała, że dla 
udzielenia absolutorium wymagana jest bezwzględna większość głosów, poczym poddała go 
pod głosowanie. 
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Na 15 radnych obecnych na sesji: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i tym samym Rada Gminy udzieliła 
absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2008. (Uchwała w sprawie absolutorium stanowi 
załącznik  Nr 9 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje Wójtowi w związku z udzielonym absolutorium 
życząc sukcesów dla dobra naszej gminy. Wójt podziękował za udzielone absolutorium. 
Radzie. Podziękował za bardzo wnikliwe rozpatrzenie sprawozdania Komisji Rewizyjnej, 
która poświęciła dużo czasu, doświadczenia i wiedzy żeby ten budżet sprawdzić. Ze swej 
strony zapewnił, że nie będzie szczędził sił żeby dla naszej gminy pozyskać jak najwięcej 
środków. 
Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutową przerwę. 
Po przerwie obrady zostały wznowione i przystąpiono do kontynuacji  podejmowania uchwał. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Mieczysławowi Bździak – Kierownikowi Referatu 
Infrastruktury Komunalnej w Urzędzie Gminy. 
P.Kierownik poinformował, że nowe taryfy szczegółowo zostały przedstawione na wspólnym 
posiedzeniu Komisji, jednak na sesji ograniczył się do przedstawienia głównych kwestii. 
Taryfy Brygada Robót Komunalnych składa na 12 miesięcy. Te taryfy ulegną zmianie z 
chwila utworzenia spółki gminnej. Spółka powstanie z dniem 1 lipca br. i te taryfy też z tym 
dniem ulegną zmianie. W związku z powyższym Radzie zostanie złożony wniosek na 
ustalenie cen na 14 dni przed datą ich obowiązywania. 
Propozycje taryf wg cen netto są następujące: 
- taryfa za wodę dotychczasowa 1,61 zł netto – proponowana 1,87 zł netto 
- taryfa za ścieki dotychczasowa 3,85 zł netto – proponowana 4,50 zł netto 
Przy ustalaniu taryf brano pod uwagę następujące sprawy: 
- przeanalizowano wynik finansowy z roku poprzedniego, 
- założono 3% wzrost sprzedaży wody, 
- wyszacowano zakładane ceny wzrostu usług, szczególnie za energię elektryczną. Do taryfy 
przyjęto wzrost kosztów energii o 30% (już na dzień dzisiejszy od listopada energia 
elektryczna dla podmiotów gospodarczych wzrosła o 57%); 
- założono 10% wzrost usług związanych z działalnością BRK 
P.Bździak przedstawił przewidywane dochody i koszty wynikające z kalkulacji 1 m3 wody 
Razem koszty wynoszą 483.391,93 zł i równają się założonym dochodom. 
Na podstawie przychodów i kosztów wyliczono stawkę netto 1 m3 wody 1,87 zł. Jest to 
wzrost w stosunku do stawki obowiązującej o 16,15%. 
Jeśli chodzi o kalkulacje ścieków to sporządzono ja przy tych samych założeniach .Łączne 
koszty wynoszą 438.594,73 zł. W tych kosztach nie założono żadnych robót inwestycyjnych, 
w przeciwieństwie do wody, gdzie takie zaplanowano. 
Zakładane wpływy przy stawce 3,85 zł/1 m3 wynoszą  438.594,73 zł. 
Do 1 m3 ścieków założono dotację przedmiotową z budżetu na kwotę 37.383,18 zł. Przy 
zastosowaniu tej dotacji koszty równoważą wpływy przy stawce 4,50 zł netto za 1 m3, a 
brutto 4,82 zł. 
W dyskusji nad przedstawioną kalkulacją głos zabrali: 
- radny Rodzewicz : 
1) jaki jest procentowy i ilościowy ubytek wody wyprodukowanej do skasowanej na 
poszczególnych stacjach ? 
2) co roku w kosztach kalkulacji jest ujęte malowanie, wymiana i naprawa hydrantów. Nie 
bardzo to widać ? 
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Odpowiedzi udzielił P.Bździak – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej: 
- „jeśli chodzi o wymianę hydrantów to wymieniamy średnio rocznie 10-11 i takie planujemy 
koszty. W 2008 zrobiono trochę więcej, bo wymieniono 9, zakupiono dalszych 10 i te 10 
będzie wymienione. Wymieniono na ul.Pocztowej w Mieścisku, na ul.Strzeleckiej, w Sarbii, 
w Budziejewie, na Oś. Młodych, w Żabiczynie, Tumidaju, w Mirkowicach. Te hydranty są na 
bieżąco remontowane. Istniejące hydranty nie są najlepszej jakości i powinny być używane 
tylko do celów p.poż. Głównie w Mieścisku będziemy wymieniać na hydranty podziemne”; 
- radna Martyńska -  zapytała jak często są kontrolowane hydranty pod względem sprawności 
technicznej ? 
- P.Bździak – „tam gdzie chodzi straż to jest przynajmniej raz do roku, a są takie wsie, że nie 
ma takiego oficjalnego sprawdzania. Obsługujący też te hydranty na bieżąco kontrolują. 
Jeśli chodzi o ubytki wody – to zakładamy, że wynoszą one około 20% w stosunku do ilości 
wody sprzedanej i te ubytki związane są z podkradaniem, awarią, niedokładnością pomiarów. 
Na cenę wody składa się nie tylko woda wyprodukowana ale cała inna obsługa techniczna, 
technologiczna i utrzymanie obiektu. Ja nie zakładam kosztów od  wyprodukowanej wody, 
tylko od wody sprzedanej bo zrobię sztuczne przychody”; 
- radny Witucki – „w ubiegłym roku w lipcu zgłaszałem niesprawność hydrantów w Podlesiu 
Wysokim. Czy te hydranty zostały naprawione ? Chciałem powiedzieć, że straż pożarna nie 
będzie sprawdzała hydrantów bo zostało to negatywnie ocenione. Inkasent za wodę mógłby 
co jakiś czas sprawdzać hydranty to widziałby gdzie są ubytki wody. W Podlesiu Wysokim 
należałoby wymienić 3 hydranty: koło P./Mołka, koło P.Martyńskiej i koło P.Sadłowskiego”; 
- Wójt – „my zakładamy hydranty nowej generacji, które nie spowodują kradzieży. Będzie to 
robione po kolei”; 
- P.Bździak – „nie ma takiej sytuacji tragicznej bo systematycznie zmniejszamy ilość 
uszkodzonych hydrantów. Na dzisiaj jest ich około 35”; 
- radny Rodzewicz – „od kilkunastu lat jest uszkodzony hydrant naprzeciw Szkoły, na 
ul.Kościelnej. W ubiegłym roku zgłaszałem, że w hydrantach w Podlesiu, Zbietce są  
powykręcane ze środka głowice aluminiowe”; 
- P.Bździak – na ul.Kościelnej hydrant był 5-6 lat temu sprawny, ale został uderzony. W 
hydrantach głowice są powykręcane. 
- radna Kapczyńska – „myślę, że podwyższając cenę wody osiągniemy sprawność wszystkich 
hydrantów”? 
- P.Bździak – w kalkulacji założono 11 tys.zł i za tę kwotę nie da się wszystkich wymienić; 
- radny Wojtyszyn – w kalkulacji wszędzie jest wzrost kosztów, a nie ma takiej pozycji gdzie 
koszty byłyby utrzymane na takim samym poziomie lub były niższe. 
- P.Bździak – energia jest pochodną wielu pozycji w kalkulacji. 
- Wójt – nie ma 2 pozycji w kalkulacji: dzierżawy i amortyzacji; 
- Przewodnicząca Rady – celem podnoszenia ceny wody jest urealnienie kosztów wody i 
ścieków ponieważ dotychczasowa cena wody i ścieków jest niska i nie pokrywa kosztów 
dlatego też stoimy przed koniecznością urealnienia tej tej ceny. Wiemy też, że BRK stoi przed 
problemem reorganizacji, a zatem nowa cena wody i ścieków ulegnie zmianie. Stąd ta 
propozycja podwyżki. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji nad projektem uchwały Przewodnicząca Rady 
przystąpiła do jego odczytania, który następnie poddała pod głosowanie.  
Na 13 radnych obecnych na sesji (radny Rojewski, radna Toboła nieobecni) uchwała w 
głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
Po podjęciu tej uchwały Przewodnicząca Rady musiała z przyczyn osobistych opuścić 
czasowo sesję i prowadzenie jej przekazała Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy – 
P.Januszowi Górskiemu. 
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- uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy wyjaśniając, że w/w plan jest 
potrzebny do złożenia wniosków w ramach programu „Odnowa wsi” ze środków unijnych. 
Składamy wnioski jako gmina. Obecnie składała  wniosek Gminna Biblioteka na ocieplenie, 
wymianę okien w Domu Kultury. W  drugim rozdaniu będzie składany wniosek przez Parafię 
na remont dachu Kościoła. Plan stwarza pewne możliwości, strategie na lata 2007-2013. 
Do projektu uchwały, który był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji nie 
zgłoszono zapytań. Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
który  poddał go pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała  została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
Nr 11 do protokołu. 
Z kolei Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Powiatowej Rady 
„Samoobrona” – P.Józefowi Juszkiewicz, który poinformował o wystąpieniu Zarządu 
Związku Zawodowego Rolnictwa „Samoobrona” na prośbę Wielkopolskiej Izby Rolniczej z 
pismem do Marszałka Województwa Wielkopolskiego i Prezesa Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o przywrócenie dotowania 
wapnowania gleb. Kserokopie pism zostały rozdane na sesji sołtysom. 
Jednocześnie korzystając z okazji poinformował, że został powołany przez Starostę do 
Powiatowej Rady Zatrudnienia jak również 30.01 br. Marszałek Województwa 
Wielkopolskiego powołał go w skład Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia. 
 
- uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Gmina zamierza wyemitować obligacje komunalne w wysokości 2.300.000 zł  
z przeznaczeniem na: 
- budowę sali gimnastycznej z salami dydaktycznymi dla Gimnazjum w Mieścisku – etap I, 
- budowę chodników na terenie gminy, 
- kanalizację  sanitarną wraz z przyłączami dla wsi Mieścisko i Popowo Kościelne, 
- budowę nawierzchni asfaltowych na drogach gminnych, 
- remont obiektów użyteczności publicznej, 
- remont budynku Domu Kultury w Mieścisku. 
Planuje się, że emitując obligacje komunalne w kwocie 2.300.000 zł wskaźnik zadłużenia 
gminy na koniec 2009 roku wyniesie 9,61%, natomiast wskaźnik łącznej kwoty długu 
54,83%. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – zapytał czy już w tej chwili mamy przyrzeczony grant na oczyszczalnię? 
Ponadto ostatnie obligację były na salę, a poszły na inne rzeczy komunalne. Obecna kwota 
obligacji 2.300.00 zł jest zbyt małą w stosunku do tej ilości podanych zadań ? Powinniśmy 
wiedzieć jak wygląda sprawa oczyszczalni bo może zdarzyć się sytuacja, że  jeżeli byśmy nie 
dostali grantu unijnego nie będzie sali, problem oczyszczalni zostanie, nie będzie pieniędzy i 
co dalej ? 
- Wójt – „nie jestem w stanie powiedzieć czy dostaniemy grant unijny, czy nie. Jestem w 
stanie powiedzieć, że nasz wniosek przeszedł 2 próby i idzie w dobrym kierunku. Ale kiedy 
zapadnie decyzja tego nie wiadomo. Ja uważam, że jest jasno powiedziane na co pójdą 
obligacje. Są wyszczególnione obiekty i kwoty również. W tym roku chcemy zbudować sale 
dydaktyczne – 4 sale wraz z kotłownia i sądzę, że za ca 1 mln uda się zalać fundamenty pod 
salę gimnastyczną żeby to stanowiło 1 monolit. Rozstrzygnięty został przetarg na 
dokumentację budowlaną na ten obiekt. 
- radny Wojtyszyn – problem izb dydaktycznych i sali to jest problem kilku lat i trzeba to w 
końcu zrealizować. 
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- radny Rodzewicz – wykończenie całkowite to jest 5 mln zł i to jest problem rozliczenia 
całości inwestycji; 
- radny Wojtyszyn – „na wyposażenie wewnętrzne dotacje też daje Ministerstwo Oświaty”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu. 
Uchwała w sprawie emisji obligacji została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik 
Nr 12 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały przedstawionego na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Wójt dodatkowo wnosi autopoprawki dotyczące zwiększenia dochodów 
o kwotę: 16.700 zł i zwiększenia wydatków o kwotę:  12.200 zł. 
Dodatkowe dochody wprowadza się w dziale 630 – Turystyka i stanowią je wpływy z tytułu 
zwrotu części kosztów poniesionych na organizację projektu realizowanego w dniach od 4 do 
9 września 2008 r. w ramach współpracy Gminy Mieścisko z Gminą De Bilt w Holandii. 
Dokonuje się zwiększenia wydatków w działach: Turystyka, Administracja publiczna, 
Działalność usługowa, Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 
Na skutek wniesionej autopoprawki zwiększa się ogółem dochody budżetu gminy o kwotę  
511.620 zł i zwiększa się wydatki o kwotę 732.120 zł. 
Do projektu uchwały radni nie zgłosili zapytań, w związku z powyższym 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt, który poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 
13 do protokołu. 
Na sesję powróciła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady przekazał jej dalsze prowadzenie. Kontynuując punkt „Podjęcie 
uchwał. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele publiczne 
nieruchomości rolnych Skarbu Państwa, stanowiących działki Nr 529/6 i Nr 553/5 
położonych w Mieścisku przy ul.Parkowej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Działki 529/6 i 553/5 o łącznej powierzchni 0,2541 ha, położone w Mieścisku przy ul. 
Parkowej, są w użytkowaniu wieczystym Gminy Mieścisko i zostały przeznaczone pod 
urządzenie obiektów sportowych i placu zabaw dla dzieci. Został wybudowany tam kort 
tenisowy, a w tym roku będzie jeszcze zrobione boisko do piłki siatkowej plażowej. 
Poniesione koszty zagospodarowania terenu oraz koszty budowy obiektów sportowych 
uzasadniają przejęcie w/w gruntów Skarbu Państwa  w formie darowizny na własność Gminy. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2008-
2011”. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Ustawa z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami nakłada na 
Gminę obowiązek sporządzenia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami, który sporządza 
się na okres 4 lat. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta najważniejszą rzeczą w tym Programie jest 
zinwentaryzowanie gminy pod względem budynków, zespołów, które wymagają opieki, które 
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maja około 100 lat i więcej. Poza tym do Programu jest opracowana mapka, która mówi o 
opiece konserwatorskiej. Jednocześnie jest to Program, który gwarantuje uzyskiwanie 
ewentualnych dotacji zarówno przez osoby fizyczne, jak i prawne na poszczególne zabytki 
jak również daje możliwość gminie  pomagania tym zabytkom. Przykładem tego jest kolejna 
uchwała będąca pierwszą uchwałą opartą na tym programie w sprawie przyznania dotacji na 
renowację kościoła p.w.Św.Wojciecha w Budziejewko w kwocie 17 tys.zł. 
Do projektu uchwały zgłoszono zapytania: 
- radny Rodzewicz – zapytał czy duży zakres obiektów wymienionych w/w Programie Opieki 
nad Zabytkami  nie spowoduje dodatkowych obciążeń oraz kłopotów związanych z 
inwestycjami na terenie gminy ? 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że wszystkie wymogi dotyczące zabytków dotyczą zabytków 
wpisanych do rejestru zabytków prowadzonych przez Wojewódzkiego Konserwatora 
Ochrony Zabytków natomiast w tym Programie mamy tzw. ewidencję, inwentaryzację, co na 
terenie naszej gminy mamy, co będziemy musieli uwzględniać w przyszłościowych planach 
zagospodarowania przestrzennego, które gmina będzie tworzyć dla danych terenów i 
ewentualnie studium, czy w innych aktach.. Nie będzie to tak, że ten kto jest wpisany w tym 
Programie potrzebuje zgody na wprawienie okna, czy drzwi. Te zabytki mają różny stopień 
ochrony, w zależności gdzie to jest wpisane i gdzie jest rejestrowane. 
W związku z udzielonymi wyjaśnieniami, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, 
który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu. 
Z kolei poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację 
kościoła p.w. Św.Wojciecha w Budziejewku. 
Na 13 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik  Nr 15  do protokołu. 
 
Adn. 12 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy: 
- radnemu Rojewskiemu – w sprawie drogi na Chuby – „jeśli tylko warunki pogodowe 
pozwolą to równiarka pojawi się i będzie zgodnie z harmonogramem jechała”; 
- radnemu Wituckiemu : 
- w sprawie załatania dziur na drogach – „przegląd dróg będzie. Jeśli tylko zaczną kręcić 
masę to przywieziemy. Myślę, że jeszcze przed Wielkanocą te główne dziury będziemy  
starali się załatać”; 
- sprawa placu zabaw w Sarbii – „tego zdania nie ma ujętego w budżecie na rok 2009.Musimy 
najpierw znaleźć w Sarbii miejsce gdzie plac zabaw może być, a potem będziemy myśleć co 
do niego wstawić”; 
- radnemu Plewa – w sprawie zakończenia remontu kuchni – „święcenie potraw jest na sali, a 
my remontujemy kuchnie. Tam powinien być maksymalnie za 2 tygodnie ten okapnik 
wyciągowy nad kuchenkę. Myślę, że ten remont maksymalnie potrwa jeszcze miesiąc, że do 
najbliższej komunii powinien się zakończyć”; 
- radnej Kapczyńskiej  w sprawie zaawansowania prac przy gazyfikacji –„obecnie projektanci 
chodzą po ulicy Wągrowieckiej i Gnieźnieńskiej. W Mieścisku odwiedzili około 90% posesji 
i jednocześnie zostało podpisanych 100 wstępnych porozumień na doprowadzenie gazu. 
Natomiast jest nad tym wszystkim jeszcze taka ciemna chmura, a mianowicie że firma de 
Heus największy potencjalny odbiorca gazu miała się rozbudowywać. Narazie jednak nie 
będzie i prace projektowe są nawet zatrzymane dlatego, ze ENEA powiedziała, że aby zasilić 
nową fabrykę trzeba pobudować kabel 15 km z Wągrowca do Mieściska. Firma potrzebuje 
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1,5 Megawata to jest porządny kabel. A z drugiej strony będziemy rozmawiali prawnie żeby 
ten ból zmniejszyć, bo inwestycja tej nowej paszarni jest 50 mln, a wybudowanie kabla 
prawie 10 to nikt na to nie zgodzi się i skreślą rozbudowę. Jednocześnie kwestia podpisania 
umowy na doprowadzenie gazu z tą firmą warunkuje to,  ze jak nie będą się rozbudowywać to 
poco im gaz i wtedy największego odbiorcy gazu nie będzie. Będę robił starania aby poszło 
jedno i drugie. W budżecie gminy nie mamy żadnej kwoty na gazyfikację. 
 Myślę, że 100 przyłączy na Mieścisko w I fazie to jest duży sukces i myślę, że to będzie 
rozwijało się”; 
- radnej Toboła – „istnieje możliwość. Wolę żeby te linki były naciągnięte między ścianami, 
niż były wbijane gwoździe”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „na zebraniu z mieszkańcami 7-8 lat temu były zgłaszane na Osiedlu Młodych w 
Mieścisku 2 punkty świetlne: przy P.Wrzesińskiej (jadąc drogą do Podlesia Kościelnego na 
końcu) i przy transformatorze (przy dolince).To są 2 newralgiczne ciemne punkty. Było 
obiecane, że to będzie założone”; 
2) „dzisiaj jeden z mieszkańców budynku gminnego przy ul. Kościelnej w Mieścisku poprosił 
mnie na korytarz. Leży tam mnóstwo PET-ów, butelek, nie tylko na schodach., ale też na 
korytarzu. Mówił, że to nie mieszkańcy budynku tylko osoby oczekujące tam na autobus.” 
- P.Bździak – dodał, że jest tam założona bramka, której niestety mieszkańcy budynku nie 
zamykają; 
3) „na wszystkich ulicach trzebaby naprawy masą bitumiczną, bo nie wszystko zostało 
zrobione jesienią. Niektóre dziury jeszcze powiększyły się i bardzo nieciekawie to wygląda”; 
- radny Migas – prosił o dokończenie chodnika w Miłosławicach  i zapytał jak wygląda 
sprawa przejazdu drogą ? 
- radny Witucki: 
1) prosił o uaktualnienie planu rozwoju dołączonego do wniosku o zatwierdzenie taryf bo na 
dzień dzisiejszy okazuje się, że kanalizacja w Sarbii powinna być zakończona w ubiegłym 
roku; 
2) w imieniu Komisji Rewizyjnej podziękował P.Wiesławie Kujawa – inspektorowi ds. 
obsługi organów gminy za włożony ogrom pracy i pomoc w przygotowaniu wniosku w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy; 
- Wójt Gminy: 
1) poinformował, że 23 marca 2009 r. podpisał Zarządzenie odnośnie likwidacji gospodarstwa 
pomocniczego Brygada Robót Komunalnych; 
2) przypomniał, że mija termin składania propozycji nazw ulic w rejonie ul..Św.Wojciecha i 
oznakowania ulic w Mieścisku. Na przyszłej sesji planuje się wprowadzić oprócz uchwały w 
sprawie utworzenia spółki, uchwałę w sprawie nazw ulic. Osoby tam mieszkające występują 
do gminy o nadanie numeru, a numer jest na dzisiaj bez ulicy. 
- radny Rodzewicz – zaproponował, że najlepszym rozwiązaniem byłoby posiedzenie Rady 
Sołeckiej wraz z radnymi Mieściska celem konsultacji w sprawie oznakowania ulic, jak 
również propozycji nazw ulic w rejonie ul.Św.Wojciecha. 
- radna Kapczyńska – może mieszkańcy tego rejonu chcieliby zaproponować jakieś nazwy 
ulic. Może skontaktować się z osobami, które nabyły tam działki + Rada Sołecka; 
- radny Wojtyszyn – przypomniał, że nie otrzymał odpowiedzi na temat darmowego 
bezprzewodowego internetu dla mieszkańców; 
 
Adn. Wolne głosy i wnioski 
 
- P.Sadłowski – delegat do Powiatowej Izby Rolniczej przedstawił najważniejsze sprawy dot. 
prac Izby: 
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1)  są zakłócenia w programie rekultywacji gleb zakwaszonych. Izba stara się o wznowienie 
programu; 
2) szkolenia w zakresie stosowania środków ochrony roślin. Jedno zostało przeprowadzone w 
Sarbii, jeszcze jedno będzie w Mieścisku lub Gołaszewie na przełomie kwietnia, maja br.; 
3) wymagane są przeglądy opryskiwaczy. Na naszym terenie te sprawy realizuje SKR 
Damasławek; 
4) „odnośnie programu zwalczania choroby Aujeszkyego. Jesteśmy po II pobraniu. Nie mamy 
jeszcze wyników z Mieściska. Niemniej źle nie wyglądamy. Po I pobraniu wyszły 2 
przypadki tej choroby na terenie gminy i w II pobraniu – również 2; 
5) finalizuje się program zwalczania białaczki. Wszystkie stada z białaczką zostały wycięte; 
6) do Izby doszły sygnały, że Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa stale 
przesuwa terminy kontroli obszarowych na okres nawet zimowy. Izba w tej sprawie zwróciła 
się do władz Agencji; 
7) rolnicy w tej chwili mają duże problemy ze zdawaniem opakowań po nawozach. Firma 
komunalna może odebrać, ale nie wyda żadnego pokwitowania. Jakieś działania powinny iść 
w tym kierunku; 
- P.Tyszkiewicz – Dyrektor Przedszkola w Mieścisku – zwróciła się do radnych i sołtysów a 
poprzez nich do rodziców,  że do końca marca br. są zapisy dzieci do Przedszkola. Dotyczy to 
głównie 5-latków.Wiadomo, że reforma, która ma wejść w życie mówi, że dzieci 5-letnie 
mają prawo przyjścia od września do Przedszkola. Nie jest to obowiązek, ale prawo; 
Jednocześnie wyraziła zadowolenie z planowanej budowy sal dydaktycznych bo reforma 
oświatowa w roku szkolnym 2011-2012 przewiduje obowiązek nauki szkolnej dzieci 6-
letnich i 7-letnich .Ponadto obowiązek rocznego przygotowania przedszkolnego 5-latków; 
- Przewodnicząca Rady powiadomiła, że w dniu 3 kwietnia br. odbędzie się wspólne 
posiedzenie Komisji Rady, a 17 kwietnia br. sesja. Ponadto przypomniała, że z dniem 30 
kwietnia br. upływa termin składania oświadczeń majątkowych przez radnych i w związku z 
tym powiadomiła o organizowanym przez Szkołę Administracji Samorządowej w Poznaniu w 
dniu 24 kwietnia br. szkoleniu na temat: ”Jak prawidłowo wypełnić oświadczenie majątkowe 
za 2008 rok”; 
 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim 
życzenia świąteczne z okazji Wielkiej Nocy i i zamknęła XIX sesję Rady Gminy. 
 
 
 
  Protokółowała:              Przewodniczyli sesji: 
 
 Wiesława Kujawa                Elżbieta Kapczyńska 
 
Inspektor ds. obsługi organów        Przewodnicząca Rady Gminy 
Gminy 
     
                    Janusz Górski 
 
       Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy 

 


